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   Contactat telefonic, primarul comunei Poienile de sub Munte, Ştefan Oncea, a venit cu
lămuriri. “Lucrurile au degenerat, într-adevăr. Totuşi, e bine că nu s-a întâmplat mai grav. Acolo
e o stare de tensiune care mocneşte de mult timp. Oamenii sunt nemulţumiţi de anumite
controale pe care le efectuează Poliţia de Frontieră în ceea ce priveşte lemnele de foc.
Oamenii, la faţa locului, au spus aşa. Avem 3.700 fumuri şi e repartizat un 8 mc pe casă. Asta
înseamnă un necesar de 30.000 mc! Lemnul de foc nu e o afacere, ci o necesitate. La noi, cât
şi în tot Maramureşul istoric, surse alternative de încălzire nu există. Iar în condiţiile astea, cota
repartizată de Romsilva nu ajunge. Diferenţa se fură. E nevoie de a trece peste iarnă. E un
conflict pentru lemnele de foc cu poliţia de frontieră. Oamenii sunt nemulţumiţi că Poliţia de
Frontieră a mai intrat şi în gospodăriile lor, a spart lacăte la şoprpane, în cadrul acţiunilor de
prevenire a contrabandei cu ţigări. Ori, oamenii reclamă un abuz în ceea ce priveşte dreptul la
proprietate. Asta am înţeles de la cei nemulţumiţi. Şi oamenii mai spun că sunt legitimaţi şi
amendaţi dacă nu au asupra lor buletinul. Urmează acum să se cerceteze dacă a fost vorba de
vreun exces de zel acolo, al Poliţiei de Frontieră sau nu. Această stare de tensiune s-a creat în
timp şi a fost dezamorsată cu greu. Acum tensiunea a fost deblocată. Am înţeles că s-au
încăierat acolo, un poliţist fiind lovit, suferind un politraumatism cranio-facial şi prezenta şi dureri
abdominale. Sunt şi acuzaţii conform cărora poliţistul ar fi lovit un băiat. Este un lucru reprobabil
ceea ce s-a întâmplat. Nu este normal să agresezi un poliţist”, a explicat Ştefan Oncea.

      

   “Legea e făcută prost!”

  

   Edilul din Poienile de sub Munte spune că nu este de acord sub nicio formă cu starea de
tensiune şi vorbeşte despre un conflict mocnit generat de o legislaţie deficitară. “Nu este normal
nici să loveşti un poliţist, nici să blochezi maşina poliţiei. Dar, pe de o parte, trebuie să spunem
şi pe aia dreaptă. Legea e făcută prost. Parlamentul e făcut din fel şi fel de specimene. Ne
furăm singuri căciula. Dacă nu le dai voie oamenilor să aibă necesarul de lemne de foc, cum să
treacă iarna? Dacă Romsilva nu pune la dispoziţia cetăţenilor necesarul, oamenii nu au decât
alternativa să fure. De unde să ia lemn? Din Ialomiţa? Asta am încercat să discutăm cu toţi cei
responsabili”, a spus primarul. Fără doar şi poate, dacă nu se vor găsi soluţii, tensiunile s-ar
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putea repeta...
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